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PROTOKÓŁ  Nr 15/2011
          z posiedzenia  Komisji Ładu, Porz ądku 

i Ochrony Środowiska
 z dnia 6 lipca 2011 r.

Obecni:
1. Stefan Mikiciuk  -  Przewodniczący
2. Włodzimierz Malinowski           - Zastępca Przewodniczącego
2.  Henryk Wójcik                           - Członek Komisji
3. Danuta Opłotna               - Członek Komisji
4. Tadeusz Groszek  - Członek Komisji
5. Adam Wojtyra       - Członek Komisji

Porządek:

1. Przyjęcie protokołu nr 14/2011 z posiedzenia w dniu 20 czerwca 2011r.

2. Relacja z pierwszej konferencji w sprawie gospodarki odpadami w związku z
nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości  i porządku w gminach.

3. Wnioski komisji.

Proponowany porządek został przyjęty.

Goście:

1. Marta Matusik – Bicka – Doradca Burmistrza

2. Janusz Tomasz Czarnogórski – radny powiatowy

3. Mariusz Dembiński – radny powiatowy, dyrektor ZGKiM

Ad 1.Komisja Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska zapoznała się z treścią
protokołu sporządzonego z poprzedniego posiedzenia komisji z dnia 20 czerwca
2011r. Protokół został przyjęty.

Ad 2.  

Przewodniczący Komisji poprosił Panią Martę Matusiak-Bicką, aby przybliżyła
tematykę i zagadnienia pierwszej konferencji w sprawie gospodarki odpadami w
związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.

Marta Matusik – Bicka poinformowała o najważniejszych aspektach zmian, które
zostaną w niedalekiej przyszłości wcielone w życie. Gminy przejmą z mocy ustawy
obowiązki związane z gospodarowaniem odpadów komunalnych i będzie się to
zaliczało do zadań własnych gmin. Zostanie wprowadzona opłata od każdego
mieszkańca za rzecz gminy za gospodarowanie odpadami, tzw. podatek śmieciowy.
Samorządy będą zobowiązane do utworzenia rejestru działalności regulowanej w
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, do
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współpracy z samorządem wojewódzkim w sprawie uchwalania WPGO. Gminy będą
musiały również podjąć decyzję o organizacji systemu odbierania odpadów od
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają
odpady komunalne oraz dostosować regulaminy do wojewódzkich planów
gospodarki odpadami. Również Rada Miejska będzie zobowiązania do podjęcia
uchwał w następujących sprawach: ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi; ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi; ustalenia wzoru deklaracji o wysokości
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli
nieruchomości; określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i
zagospodarowania tych odpadów. Gminy również będą musiały przygotować
przetargi na odbiór odpadów. Firmy, które będą odbierały odpady komunalne od
Gminy również będą musiały spełniać następujące warunki: wpis do rejestru
działalności regulowanej, wybrane zostaną w drodze przetargu, przedkładać będą
musiały samorządom sprawozdania z realizacji zadań, spełniać wymagania
techniczne odgórnie nakładane poprzez rozporządzenie. Śmieci z naszej Gminy nie
będą mogły być transportowane  poza wyznaczony region (wyznaczony odgórnie
obszar powiatów: wołomiński, wyszkowski, węgrowski, nowodworski, warszawski,
legionowski, grodziski, żyrardowski, piaseczyński, otwocki i miński). Rozwiązaniem
dla samorządu mogłaby być również własna sortownia, która zdecydowanie
ułatwiłaby i polepszyłaby sytuację. Bardzo ważne jest to, iż jeśli Gmina nie wdroży
przez okres 18 miesięcy (od momentu wejścia w życie) wszystkich nałożonych na nią
obowiązków to będą na taki samorząd nakładane kary pieniężne. Istotny jest również
fakt, że nagromadzone odpady firma transportowa obsługująca daną gminę może
wywieźć tylko na składowisko odpadów o pojemności na przyjmowanie przez okres
nie krótszy niż 15 lat. Na terenie Powiatu Wołomińskiego zlokalizowane są
następujące instalacje na chwilę obecną:

1. Składowisko odpadów w miejscowości Lipiny Stare – funkcjonujące,

2. Składowisko odpadów w m. Wólka Kozłowska  - zamknięte w 2007r.,

3. Sortownia odpadów komunalnych zmieszanych w Wołominie,

4. Sortownie odpadów komunalnych zmieszanych w Wołominie,

5. Sortownia odpadów komunalnych w Woli Ręczajskiej,

6. Instalacja do mechaniczno – biologicznego przetwarzania odpadów w m.
Lipiny Stare. 

Doradca Burmistrza poinformowała również, iż zainteresowane gminy mogą starać
się o dofinansowania zadań z zakresu ochrony środowiska z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Fundusz
uczestniczy we wdrażaniu funduszy pomocowych Unii Europejskiej, w ramach
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. O wsparcie finansowe
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inicjatyw i przedsięwzięć proekologicznych mogą starać się: jednostki samorządu
terytorialnego, organy administracji publicznej, podmioty gospodarcze,
stowarzyszenia, fundacje, spółdzielnie, szkoły wyższe, jednostki służby zdrowia,
osoby fizyczne z terenu Województwa Mazowieckiego. Obowiązującymi formami
wsparcia finansowego udzielanego przez WFOŚiGW są pożyczki o preferencyjnym
stałym oprocentowaniu, bezzwrotne dotacje, w tym dopłaty do oprocentowania i
spłata części kapitału kredytów zaciągniętych w bankach komercyjnych. Wysokość
dofinansowania w formie pożyczki udzielonej ze środków Funduszu na realizację
przedsięwzięć o charakterze inwestycyjnym, wynosi do 80% kosztu całkowitego
zadania, oprocentowanie pożyczek jest stałe, natomiast spłata zaciągniętej pożyczki
powinna nastąpić w okresie do 10 lat. Pożyczki udzielane przez Fundusz są
umarzalne, lecz wysokość umorzenia nie może przekraczać 30 % kwoty zaciągniętej
pożyczki. Możliwe jest również uzyskanie dofinansowania w formie  dotacji w
wysokości do 50% kosztu całkowitego dla zadań inwestycyjnych i modernizacyjnych
lub do 100% kosztu całkowitego dla zadań nieinwestycyjnych z zakresu (edukacji
ekologicznej, ochrony przyrody, badań naukowych, monitoringu środowiska i
tworzenia systemów kontrolno – pomiarowych, likwidacji skutków oraz
zapobiegania poważnym awariom zadrzewień i zalesień). Również na zadanie
związane z utylizacją i unieszkodliwieniem azbestu można uzyskać 100% dotację.
Wspierane są następujące zadania w ramach przedsięwzięć priorytetowych:

1. Realizacja przedsięwzięć związanych z unieszkodliwianiem, odpadów
komunalnych, przemysłowych w ramach opracowanych planów gospodarki
odpadami.

2. Przedsięwzięcia związane z odzyskiem surowców wtórnych oraz
gospodarczym wykorzystaniem odpadów.

3. Budowa i przebudowa sortowni, składowisk, kompostowni, obiektów
termicznej utylizacji odpadów oraz rekultywacja zamkniętych składowisk
odpadów.

4. Usuwanie i unieszkodliwianie odpadów niebezpiecznych w tym
zgromadzonych w mogilnikach, zawierających PCB oraz azbest.

5. Wspieranie działań dotyczących dotychczasowych rekultywacji terenów
zdegradowanych.

Więcej informacji można znaleźć na stronie internetowej www.wfosigw.pl.

Istnieje również możliwość uzyskania pożytki na budowę zbiornika retencyjnego,
lecz konieczne jest posiadania pozwolenia na budowę do ubiegania się o środki
finansowe. Dzięki możliwości uzyskania środków na edukację proekologiczną
Gmina mogłaby przeprowadzić akcję uświadamiającą mieszkańców dlaczego jest
konieczne wprowadzenia podatku śmieciowego.

Radny Wójcik uzupełnił relację Pani Matusik – Bickiej o informację dotyczące
powstania technologi zbiórki odpadów. Każdy mieszkaniec segreguje wytworzone
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przez siebie śmieci, które dostarcza do punktu odbioru (przykładowo 1 pkt na 5
miejscowości). Odpady, które trafią do takiego punktu są poddawane myciu,
czyszczeniu, szczegółowej segregacji. Produkty organiczne pozostają w tym miejscu.
Na koniec dnia prawidłowo podzielone i popakowane odpady odjeżdżają do
konkretnego odbiorcy, co daje dodatkowy zysk. W każdym tego rodzaju punkcie są
zatrudnieni pracownicy, którzy pracują na 2 zmiany. Radnemu ten pomysł bardzo się
podoba, gdyż biorąc pod uwagę wytwarzaną ilość odpadów obecnie przez jednego
mieszkańca w skali roku wynoszącą 300kg to wg przeprowadzonych badań jest to
tylko 50% tego co tak naprawdę jest wytwarzane w domach, w momencie, gdy każdy
obywatel będzie płacił nałożoną stawkę, to nie będzie np. spalał części śmieci. Czyli
masa tych odpadów ulegnie zwiększeniu, i właśnie wtedy te punkty odbioru
załatwiają całą sprawę, gdyż nie będzie bałaganu w tym zakresie. Jeden samochód
odpowiednio wyposażony wyznaczonego dnia jeździłby po określonym terenie i
zbierałby te śmieci. Wyposażenie takiego budynku mogłoby być w kompetencjach
ZGKiM lub przedsiębiorcy. Pan Henryk podkreślił, że jest zwolennikiem takiego
rozwiązania. Radny Wójcik dodał, iż przy aplikacji o środki z WFOŚiGW
„poluzowane” zostały wymogi dotyczące posiadania firmy wykonującej inwestycje.
W chwili obecnej jest potrzeba posiadania tylko pozwolenia na budowę oraz
projektu. Pan radny przybliżył również aspekt opłacalności i korzyści z instalacji
wiatraków. Ponieważ Pan Wójcik analizuje tę możliwość od pewnego czasu, uważa,
że jeśli jest w chwili obecnej możliwość pozyskania środków (30% umorzeniem) to
należałoby z tego skorzystać. Żywotność jednego wiatraków to około 20 lat. 

Pani Marta Matusik – Bicka zasugerowała, iż najlepiej byłby stworzyć
przedsiębiorstwo poważnie funkcjonujące w tym zakresie, żeby cała gospodarka
odpadami funkcjonowała jak należy to należy opracować dobry system. Duże
wyzwanie jest przed ZGKiM.

Radny Mikiciuk uważa, że planowana budowa sortowni i kompostowni przez
ZGKiM jest właśnie odpowiednim miejscem na powstanie takiego punktu.
Dodatkowo, gdyby za pierwszym podejściem powstałaby wg projektu sortownia i
kompostownia w Wólce Kozłowskiej to w chwili wejścia w życie tej ustawy Gmina
Tłuszcz byłaby wzorem dla naszego województwa, jednakże przez protesty
mieszkańców musimy czekać. 

Radny Wójcik uważa natomiast, iż jest to II etap do którego trafiałyby już
przygotowane „czyste śmieci” z punktu odbioru. Organiczne śmieci odkładane byłby
na biomasę, natomiast odpady, które wymagałby dłuższego czasu rozkładu wysyłane
byłby w inne miejsca. Bardzo ważny jest fakt, iż wiadomo byłoby co trafiałby do tej
sortowni i można byłoby na tym jeszcze zarobić.

Radny Wójcik podkreślił, i ż podatek śmieciowy będzie płacony za każdą osobę, gdy
wejdzie w życie ustawa.

Pani Matusik-Bicka poinformował, iż są dwie możliwości jeśli chodzi opłaty od
mieszkańców:
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1. Gmina zawiera w imieniu mieszkańców umowy na selektywną zbiórkę śmieci
za co obciąża mieszkańca i nakłada jeszcze dodatkowo podatek śmieciowy.

2. Gmina zachęci i namówi mieszkańców do tego, aby indywidualnie zawarli
umowy na selektywną zbiórkę śmieci z daną firmą.

Przewodniczący komisji Pan Mikiciuk podsumowując przekazane informacje przez
Panią Martę Matusiak-Bicką podkreślił, że Komisja bardzo poważnie powinna zająć
się tym wyzwaniem i obowiązkiem, który stoi przed Gminą Tłuszcz.

Radny Wójcik dodał, iż 10 gmin złożyło akces do udziału w tym projekcie utylizacji,
łącznie wychodzi ok. 209 tys. mieszkańców w tym regionie. Gdyby liczba ludności
przekroczyła 300tys. to byłaby możliwość, aby była własna spalarnia, jednakże nie
przekracza się tego pułapu i będzie ona na obrzeżach Warszawy. Nasza Gmina w
takim przypadku może mieć inne rozwiązania m.in. składowiska z przydatnością 15
letnią, ważne jest, że nie możemy wywozić naszych odpadów poza wyznaczony
odgórnie region. Radny poinformował również, iż są tak ciekawe, łatwe środki
zewnętrzne do pozyskania. Na konferencji byli przedstawiciele Narodowego
Funduszu i Ministerstwa Środowiska, który uważają, iż jest bardzo mała aktywność
Gminy i mieszkańców w pozyskiwaniu funduszy. 3% w stosunku rocznym to są
inwestycje zewnętrzne. Trzeba się zastanowić na terenem, czy nasz Gmina ma
możliwości terenowe do instalacji wiatraków, który spełniałby warunki oraz uzyskać
decyzję środowiskową. Są Stowarzyszenia, mamy radnego powiatowego, który jest
radnym Komisji Rozwoju, Ochrony Środowiska i Rolnictwa, który interesuje się tą
tematyką. Radny stwierdził, iż chcieć to nie jest problem, lecz poczynić kroki ku
realizacji przedsięwzięcia to już może być problem. Prądotwórcze wiatraki są bardzo
opłacalne. Organizacja ze Szczecina negocjuje, aby dotacja na ten cel wynosiła
więcej niż 30%, aby były jeszcze bardziej korzystniejsze warunki. 

Radny Groszek zasugerował, iż Gmina powinna podjąć współpracę z osobami –
mieszkańcami Gminy, które mogą pomóc w tych omawianych tematach.

Ad 3. 

Komisja wnioskuje, aby radni wyjechali do Wiednia w celu zwiedzenia tamtejszej
spalarni śmieci.

Radni Komisji wnioskują o zaproszenie na posiedzenie komisji w dniu 20.07.2011r. o
godz. 9.00 pracownika z Wydziału UGK odpowiedzialnego za ochronę środowiska w
Gminie Tłuszcz, oraz dyrektora ZGKiM Mariusza Dembińskiego, aby omówił i
przedstawił projekt i obecną sytuację sortowni w Wólce Kozłowskiej. Radni
zapraszają również na to spotkanie Doradcę Burmistrza Martę Matusiak-Bicką.

W nawiązaniu do wytycznych z NFOŚiUW, zgodnie z nową ustawą dotyczącą
zbiórki i gospodarowania odpadami Komisja wnioskuje o wdrożenie nowej
organizacji i technologii  zbiórki oraz, aby zwrócić uwagę i podjąć kroki
uświadamiające mieszkańców, i promujące nowe przedsięwzięcia dot. gospodarki
śmieciowej. Radni proszą żeby w jak najszybszym czasie podjąć działania w tym
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kierunku.

Komisja wnioskuje o przeprowadzenie monitoringu siły wiatru na terenie Gminy
Tłuszcz na pułapie wysokości 40-80 metrów i określenie prędkości. Opłacalność
pracy wiatraka zaczyna się od ok. 4/s.

Radna Opłotna wnioskuje o oczyszczenie rowów gminnych wzdłuż ul. Żytniej na
osiedlu Górki w Jasienicy, gdyż są niedrożne i nie ma odpływu gromadzącej się
wody opadowej.

Radny Malinowski wnioskuje o wystosowanie pisma do właścicieli działek
mieszczących się pod adresem Narutowicza 5-9 nakazującego uprzątnięcie terenu
działek.

Radny Malinowski wnioskuje o wydanie prawidłowo sporządzonej pod względem
prawnym decyzji dotyczącej sytuacji podwyższania posesji przez mieszkańca osiedla
Kolejowa, aby ten mieszkaniec nie mógł się od niej odwołać. Radny prosi, aby
sytuacja ta unormowała się do zimy tego roku.

Komisja wnioskuje o wysłanie przez Gminę nakazów do właścicieli rowów
prywatnych, aby zostały one oczyszczone i udrożnione. Radnej Opłotnej chodzi o
rów przebiegający przez osiedle Górki w Jasienicy.

Komisja wnioskuje o zobowiązanie kolei do wykoszenia traw porastających tereny
kolejowe na terenie Gminy i miasta Tłuszcz. 

Radny Wójcik ponawia wniosek dotyczący posesji ul. W. Karskiej 35 o
usunięcie/uporządkowanie tej posesji pogorzeliska. Wyjaśnić i doprowadzić do
skutecznego uporządkowania – pilnie.

Radni proszą o przedstawienie realizacji wniosku dotyczącego usunięcia słupa
telekomunikacyjnego (ul. Głowackiego i ul. Racławicka – skrzyżowanie) na
posiedzeniu w dniu 20 lipca 2011r., godz. 9.00. 

Radny Mikiciuk zrealacjonował warsztaty Chóru Miejskiego Lux Mea w
Augustowie. Wyjazd szkoleniowy 7 dniowy dla 40 osób został sfinansowany przez
Urząd Miejski, koszt całkowity wyniósł 19 600,00zł. Przez wszystkie dni pracowano
nad nowym repertuarem oraz doszlifowywano stare utwory. Ośrodek w którym była
zakwaterowana grupa był bardzo fajny i atmosfera wspaniała. Chór w czasie wyjazdu
uczestniczył w Mszy Świętej w Bazylice Augustowskiej.

Radny Malinowski zauważył również, iż z wnioskami zgłaszanymi na posiedzeniach
Komisji przez radnych nic się nie dzieje, nie są podjęte działania w związku z
zgłoszonymi problemami.

Radny Groszek poinformował, iż Komisja Rewizyjna zajęła się już tą sprawą. Został
przygotowany wykaz wniosków za I kwartał tego roku  i tryb ich załatwiania, radni
mogą się z nimi zapoznać.

Radny Malinowski Włodzimierz wrócił do tematu podwyższania terenu działki
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jednego z mieszkańca osiedla Kolejowej przez którego poczynania starsi sąsiedzi są
zalewani. W wydziale UGK Urzędu Miejskiego jest sporządzona notatka służbowa w
związku z tą sytuacją,jednakże przez 1,5 roku nic w tej sprawie pozytywnego się nie
dzieje. Radny uważa, że powinna zostać prawidłowo wydana decyzja w jak
najszybszym czasie. Na przeprowadzoną wizję lokalną tej działki nie został
zaproszony sam właściciel, dlatego też odwołał się od pierwszej wydanej decyzji.
Ten mieszkaniec powinien zrobić jak najszybciej prawidłowe odwodnienie terenu.
Odbierając notatkę służbową od pracownika Urzędu radny usłyszał stwierdzenie, że
jeśli wydanie tej notatki ma mieć skutki odwrotne w załatwieniu tej sprawy to nie
powinna ona zostać wydana.

Następne posiedzenie Komisja ustaliła na dzień 20 lipca 2011r. o godz. 9.00.
Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący Komisji

Stefan Mikiciuk

*Dokument utworzony przez: Karolina Gajcy

*Data utworzenia dokumentu: 20.7.2011r.


